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Etten-Leur, 23 mei 2024, 
 
Geacht college en leden van de gemeenteraad, 
 
Moskeevereniging At-Taqwa Etten-Leur is al enige tijd met de gemeente Etten-Leur in gesprek 
over de ruimtelijke ontwikkelingsplannen aan de Hoge Haansberg. Wij zijn in het afgelopen 
decennium uit onze spreekwoordelijke jas gegroeid en zien ons genoodzaakt om op zoek te gaan 
naar nieuwe huisvesting. Hoewel de gemeente aanvankelijk niet onwelwillend tegenover het 
opnemen van At-Taqwa in de Hoge Haansberg stond, kregen wij recentelijk in een gesprek op 8 
mei jl. met wethouder Verwijmeren te horen dat de gemeente toch geen ruimte wil maken voor 
onze vereniging in het binnenkort vast te stellen masterplan. Wij zijn, zoals u zult begrijpen, 
teleurgesteld over dit voornemen en roepen op tot heroverweging hiervan.  
 
Eerst even over At-Taqwa. Onze vereniging vervult al sinds de jaren ’80 van de vorige eeuw een 
belangrijke rol in de integratie van onze leden in de (Etten-Leurse) samenleving en in de 
versterking van de sociale cohesie met andere bewoners. Wij bieden een plek voor (religieuze) 
zingeving, educatie, sociaal-culturele activiteiten, sport, recreatie en charitatieve projecten. Ook 
leveren wij een bijdrage aan taken die normaliter voorbehouden zijn aan organisaties uit het 
maatschappelijk middenveld. U kunt hierbij denken aan onder meer het bieden van 
huiswerkondersteuning aan scholieren, het begeleiden van kwetsbare jongeren en het 
organiseren van dagbestedingsactiviteiten voor ouderen. Ook hebben wij een goede relatie met 
andere stichtingen en verenigingen in Etten-Leur en zijn wij gesprekspartner van politie, 
gemeente en kerkelijke instanties. Het laatstgenoemde is zeker in tijden van oplopende 
maatschappelijke spanningen voor ons een fijn gegeven. 
 
In de afgelopen jaren is onze gemeenschap flink gegroeid door de aanwas van vluchtelingen en 
andere nieuwe Etten-Leurenaren. Als gevolg hiervan kampen we op onze huidige locatie aan de 
Noordwiek met een behoorlijk ruimtegebrek. Er zijn geen mogelijkheden om het gebouw aan de 
Noordwiek uit te breiden. Bovendien is het gebouw erg verouderd en is het – met het oog op de 
doelstellingen op het gebied van duurzaamheid – niet toekomstproof (en ook niet te maken). 
Daarom zijn wij op zoek naar nieuwe huisvesting op een andere plek. Omdat de kansen op het 
gebied van ruimtelijke ontwikkeling beperkt zijn, hebben wij sinds 2020 gesprekken gevoerd met 
de gemeente over opname van nieuwe huisvesting voor onze vereniging in de Hoge Haansberg. 
Wij hebben – mede omdat wij uit deze overleggen een gerechtvaardigd vertrouwen hebben 
verkregen – een casestudie opgesteld, onze zienswijze toegelicht tijdens Raad Luistert op 24 mei 
2022 en diverse malen met het projectteam Hoge Haansberg gesproken.  
 
Helaas is ons recentelijk medegedeeld dat er in de voornoemde plannen geen plek is voor de 
nieuwe huisvesting van onze vereniging. Het enige argument dat daarbij is gebezigd, houdt 



verband met het voornemen om de wijk autoluw te maken. Volgens de wethouder genereert de 
moskee teveel autoverkeer; hetgeen op gespannen voet staat met de plannen. Het behoeft geen 
uitleg dat wij – direct vanaf de start van de gesprekken – hebben aangegeven dat de 
uitgangspunten, die voor de Hoge Haansberg gelden, leidend zijn in de ontwikkeling van onze 
eigen plannen. Wij hebben de huidige situatie aan de Noordwiek als voorbeeld aangedragen. Wij 
zien dat onze bezoekers vooral gebruikmaken van de fiets of zelfs lopend naar de locatie komen. 
Op een enkel piekmoment (bijvoorbeeld rondom het Suikerfeest) na, levert onze aanwezigheid 
aan de Noordwiek nauwelijks meer gemotoriseerde verkeersbewegingen op. Bovendien zou het 
bij voorbaat weren van onze vereniging uit de Hoge Haansberg, zonder deugdelijk onderzoek 
naar de impact van onze huisvesting op de plannen en naar eventuele beheersmaatregelen 
(zoals bijvoorbeeld een mobiliteitsplan) in onze ogen een onvolkomen en daarom ook een 
onzorgvuldig genomen besluit zijn. 
 
Gelet op het voorgaande verzoeken wij het college om het ons onwelgevallige voornemen te 
heroverwegen en de raad om ons belang mee te wegen tijdens de bespreking van het 
masterplan.  
 
Tot slot, ook als u besluit om ons geen plek te geven in de Hoge Haansberg, zullen wij – met het 
oog op onze dringende behoefte aan uitbreiding – verder blijven zoeken naar een plek voor 
nieuwe huisvesting. Wij geven al jaren te kennen dat wij in deze zoektocht in nauwe 
samenwerking met de gemeente willen optrekken. Dit willen wij ongeacht de uitkomst van de 
bespreking van het masterplan blijven doen. Mocht de gemeente de deur onverhoopt 
dichthoudt, dan zullen wij de voornoemde zoektocht zelfstandig vervolgen. Een voor ons – mede 
gelet op de maatschappelijke rol die de vereniging vervult – vervelend doch onvermijdelijk 
alternatief. 
 
We treden graag spoedig met u – college én raad – in gesprek. 
 
N.B. Inmiddels ontvingen wij een uitnodiging voor een bijeenkomst van de gemeenteraad (‘De 
Raad luistert’) van 3 juni a.s. Wij zullen in ieder geval ook aanwezig zijn bij deze gelegenheid om 
ons verhaal te vertellen en eventuele vragen te beantwoorden. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
namens het bestuur van de Marokkaanse Vereniging At-Taqwa, 
 

 

 

Amar Iqbal 
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